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T A R T A L OM

A népmesébe illő cím ősi hagyományt takar, így is szólították 
ugyanis a csángók és Csíkország lakói a Boldogasszonyt, Szűz 
Máriát. Tiszteletére zarándokoltak Csíksomlyóra pünkösdkor, 
és virrasztottak a Nap felkeltéig.

Augusztus 15-én van a legnagyobb Mária ünnepünk, vagy-
is Nagyboldogasszony, Szűz Mária mennybemenetelének 
napja. Számunkra azért különleges még ez a nyár végi idő-
szak, mert ilyenkor van az államalapító Szent István ünnepe 
is. Az  első Árpád-házi király, aki még Vajk néven látta meg 
a napvilágot, uralkodása végén a Boldogasszony, Szűz Mária 
oltalmába ajánlotta az országát. A szent király, aki örökségét 
nem tudta egyenes ágon folytatni, hiszen fiát, Imre herceget 
egy történelemformáló vadkan sebezte halálra.

Bár István király a „pogány” Vajk néven született, keresz-
tény szellemben nevelkedett, mert már édesapja, Géza fejede-
lem felismerte, hogy a magyarság megmaradásának a záloga 
a Kárpát-medencében, ha keresztény hitre tér, és megbékél 
a szomszédaival. A dinasztikus kapcsolatok erősítése érdeké-
ben István a bajor fejedelem, Civakodó Henrik lányát, Gizellát 
vette feleségül. 

István, aki a keresztségben kapta új keresztnevét, 997-ben 
lépett Géza nyomdokaiba, és lett fejedelem. Uralkodása kez-
detén legyőzte Koppány vezért, aki az ősi szokásjog nyomán 
magának követelte a hatalmat. Testét elrettentésül felnégyel-
tette, és az ország négy pontján lévő várakra tűzette. Tudatva, 
hogy így jár mindenki, aki ellenszegül a hatalmának.

Jelképes időpontban, 1000 karácsonyán, december 25-
én, koronázták királlyá Esztergomban. Uralkodása során 
apja örökségét folytatva, megerősítette a római keresztény-
ség jelenlétét az országban. Nem engedve azonban, hogy az 
egyházi hatalom túl erős befolyással legyen a magyar királyi 
hatalomra. Megszervezte a magyar keresztény egyházat, két-
érsekséget, hat püspökséget és három bencés monostort ala-
pított. Egyházszervező munkájáért ő és utódai apostoli királyi 
címet kaptak.

Az ellene szegülő magyar törzsekkel békés úton, vagy har-
cok nyomán megegyezett. Így birtokai közel az egész Kár-
pát-medencére kiterjedtek, ahol vármegyéket alapított, meg-
teremtve ezzel a magyar államszervezetet. Nevéhez fűződik 
két törvénykönyve, és fiához írt Intelmei.

1038-ban hunyt el, Székesfehérváron temették el. Szent 
László király uralkodása idején 1083-ban avatták szentté fiá-
val, Imre herceggel együtt.

Szent István király, aki megteremtette a keresztény magyar 
államot, hogy az akkori nyugati világ hatalmai között életben 
tudjon maradni, ezer éves örökséget hagyott utódaira. Hiszen 
Magyarország a 20. századig őrizte az államformáját, a király-
ságot.

Bár utódai, az Árpád-házi királyok sora 1301-ben kihalt 
férfiágon, de Istvánnal kezdődött a magyar állam története 
is uralkodókkal, szentekkel, hősökkel, hogy egy évezreden át 
őrizzék a kegyes és kegyetlen mindennapok, a történelem vi-
harai és háborúi között a magyar szellemet.

(Hogy Pomázon milyen emlékezete van a szent királynak 
arról a 9. oldalon olvashatnak.)
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Nehéz anyagi helyzetben van a város, mégis megvásárolta 
110 millió forintért a Pomáz Kft.-t. Miért?

Talán az a jó válasz, hogy azért vásároltuk meg a Pomáz Kft.-t, mert 
nehéz anyagi helyzetben vagyunk. Itt ugyanis nem egyszerűen egy 
kft. megvételéről van szó, hanem a város vagyonát 110 millió forint-
tal gyarapítottuk. A cégnek ugyanis van egy 110 millió forint értékű 
ingatlana a Beniczky utca 35. alatt, ami a város tulajdonába került. 
Ennek a megvásárlásával szerettük volna megakadályozni, hogy 
Pomáz lakosságszáma tovább gyarapodjon, mert az egyik érdeklődő 
terve egy több mint húsz lakásos társasház felépítése volt. Beelőztük 
és azt mondtuk, hogy ide ne építsenek társasházakat. A Pomáz Kft.-t 
nem mi alapítottuk, korábban Pomáz Ipari és Szolgáltató Kft. néven 
működött. Ez egy olyan cég, aminek több mint 20 éves múltja van, meg-
bízható adófizetőnek van besorolva a NAV-nál, semmiféle köztartozá-
sa nem volt. A kft. ugyan nem működik már néhány éve, de korábban 
3 milliárdos forgalmat bonyolított. Egy ilyen cég jó eséllyel el tud indulni 
pályázatokon, olyanokon is, amiken az önkormányzat nem tudna, pél-
dául a KKV-szektor pályázatain. Legfőképpen azért vettük meg a kft.-t, 
hogy megteremtsük annak a lehetőségét, hogy a következő években a 
városfejlesztés, városüzemeltetés olcsóbb legyen. Szentendrén a Váro-
si Szolgáltató Zrt., Budakalászon pedig a Kalász Kft. végzi a közterü-
let-fenntartási munkálatokat. Pomázon korábban volt ilyen szervezet, 
úgy hívták, hogy GAMESZ, 1992 körül szűnt meg, azóta az önkormány-
zat a saját foglalkoztatásban lévő közalkalmazottaival és külső vállalko-
zókkal próbálta, nagyon drágán, ellátni ezeket a feladatokat.

Ellenérvként elhangzott, hogy ezt a pénzt lehetett volna 
utak, járdák építésére, felújítására fordítani.

Ebből a pénzből egy-két utat lehetett volna megcsinálni. És utána? 
Ki söprögeti azt az utat, ki szedi össze a hulladékot, ki kátyúzik? Út-
építésre lesznek pályázati források, most van egy olyan cégünk, amely 
akár meg is tudja építeni.

Milyen feladatokat vesz át a kft. az önkormányzattól?

Az önkormányzattól alapszerződésben kerülnek át hozzá feladatok, 
amiben megfogalmazzuk, hogy milyen munkákra adjuk át a finanszí-
rozást, és azoknak az elvégzése a kft. feladata. Így került át a céghez 
a kisbusz üzemeltetése is. A másik nagy terület, ami átkerült a céghez, 
az a közterület-fenntartás és az iskolai konyhák üzemeltetése. A kft.-
nek ebből túl nagy haszna nem lesz, egyelőre az önkormányzat átadta 
hozzá a dolgozókat és a bérkeretet.

A közterület-fenntartásra eddig is kellett költeni, mennyivel 
jobb, hogy egy cég keretei között történik mindez ezentúl?

Ígértük, hogy gépesített közterület-fenntartást végzünk majd Pomázon. 
Ehhez szükség lenne többek között seprő- és mulcsulógépre. Óránként 
15 ezer forintért vehetünk bérbe magánvállalkozótól mulcsológépet, 
de ha saját tulajdonban lesz, akkor onnantól gyakorlatilag hasznot 
fog termelni. A fakivágásoknál, gallyazásoknál keletkezett faanyagot, 

rövid darabokra vágnánk, betesszük zsákokba, kiszárítjuk, és a szo-
ciálisan rászorulóknak téli tüzelőként oda tudjuk adni. Itt is remélek 
megtakarítást. Az elmúlt hónapokban voltak Pomázon nagy esőzések, 
lehetett látni, mennyi sarat, hordalékot hozott le a csapadék a hegyi 
utak mentén. Seprőgépet is 15 ezer forintért bérel a város óránként. 
Ha lenne saját seprőgépünk, akkor nem csak akkor lehetne igénybe 
venni, amikor leszakad az ég, hanem hetente többször járná Pomáz ut-
cáit, végezné a takarításokat. A zöldterületek, parkok karbantartására 
milliós nagyságrendben fizetünk ki összegeket, a későbbiekben ezt is 
meg tudná oldani a kft. a saját keretei között. 2019-ben 8 millió forint 
volt a keserűfű irtása a Tiszolczy-telepen, ami nem is a város dolga lett 
volna, hanem a Közép-Duna-völgyi Vízügyi Igazgatóságé. Idén ennyi 
pénzből kétszer levágatjuk a Pomáz Kft.-vel a keserűfüvet. Nagyon szi-
gorúan csak az önkormányzat kezelésében lévő területet csináltattuk 
meg – vagyis a Pataksori hídtól a HÉV-hídig –, ami egyszeri alkalommal 
3 millió forint volt. És ott van a rengeteg karbantartási munka, az intéz-
mények karbantartása, felújítása, az átereszek, vízfolyások karbantar-
tása, a szemét összegyűjtése, az illegális szeméthalmok felszámolása, 
de a fejlesztés területén például eddig nem lehetett a pályázati pénzből 
elszámolni projektmenedzseri, műszaki ellenőri, tervezői költségeket. 
A kft. esetében ezek elszámolható költségek.

Jelenleg honnan vannak a kft. eszközei?

Amik az önkormányzat tulajdonában voltak, azokat a gépeket, esz-
közöket átadtuk. Ezek nagyrészt kéziszerszámok és kisgépek, például 
fűrészgép, magassági ágvágó. Illetve átadtuk a kistraktort és gépjár-
műveket használatra. Ehhez kellene még beszerezni további gépeket.

Miért jobb, ha az önkormányzat saját cége végez olyan fel-
adatokat, amit más vállalkozás amúgy is megcsinálna?

Erre a legjobban azok a pomáziak tudnának válaszolni, akik az elmúlt 
egy-két évben kisjavításra vállalkozót kerestek. Nincs szakember. Akik 
még vannak, túl vannak terhelve előre egy-két évre bevállalt munkák-
kal. A kis munkákkal nem is tudnak foglalkozni. A hivatali rendsze-
ren keresztül végzett terveztetés és beszerzés nagyon bonyolultan 
és bürokratikusan működik. Kiírjuk az ajánlatkérést a honlapra, egy 
hónapig várjuk az ajánlatokat, majd elbíráljuk. Ha valamilyen okból 
sikertelen lesz, akkor újra kiírjuk. Mennek a hetek, hónapok, közben 
pedig jönnek a lakossági igények, hogy például helyezzen ki az önkor-
mányzat egy KRESZ táblát. Ezt egy cég sokkal gyorsabban és gördü-
lékenyebben meg tudja oldani. Hogy más példát is mondjak, amikor 
megvette az önkormányzat a kistraktort, akkor annak az áfáját nem 
tudta visszaigényelni. Ha már akkor meg lett volna a kft., akkor ez nem 
lett volna gyakorlatilag elveszett pénz a város számára.

Milyen saját bevételei lehetnek a cégnek?

A főutcán, a Beniczky utca 35. alatt, van egy 2000 négyzetméteres 
ingatlana, több bérbeadható épülettel. Úgy gondolom, hogy az ingat-
lanok kiadásából pár év múlva milliós bevétel is származhat. Ehhez 
kicsit ki kell pofozni az épületeket. Ebből a régi portásépületet most 
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Az önkormányzat által megvásárolt Pomáz Városfejlesztési és Városüzemeltetési Szolgálta-
tó Kft.-vel kapcsolatban tettünk fel kérdéseket Leidinger István polgármesternek. Egyebek 
között kiderül, hogy mi volt a városvezetés célja a cég megvásárlásával, az milyen feladatokat 
vesz át az önkormányzattól, miért jobb az egyes munkák elvégzése a kft.-n keresztül, mint-
ha azt saját maga végezné, vagy vállalkozóknak adná ki a város, és hogy honnan lesz saját 
bevétele a cégnek.



alakítják át a kft. munkatársai lakássá. Ha ez kiadható lesz, akkor ezt 
havi 100-120 ezer forintért ki tudja adni a cég. Az alsó részt már egy 
hangszerkészítő cég nézegette. Emellett szeretnénk, ha lakossági szol-
gáltatásokat is végezne a kft., természetesen szolgáltatási díjért.

Reménykedik abban, hogy nyereséges lesz a Pomáz Kft.?

Lesz olyan tevékenysége, ami nyereséges lesz és lesz olyan, ami nem 
lehet nyereséges. A konyhák alap üzemeltetése például nem lehet 
nyereséges. Ha azt meg tudja szervezni a kft., hogy a konyhákat bér-
be adják, amikor azok nincsenek használva, akkor még azok is tudnak 
nyereséget felmutatni. A közterület-fenntartás sem lesz nyereséges 
még egy jó darabig, hiszen az horribilis összegekbe kerül. Ha csak azt 
számítjuk, több tízezer négyzetméternyi terület az Pomázon, amit ka-
szálni kell. Azért is néz ki így a város, mert a korábbi önkormányzatok 
erre nem költöttek, csak nagyon minimálisan, a közfoglalkoztatottak 
minimálbére volt ide beállítva. Azóta már közfoglalkoztatott sincs.

A városi közintézmények – óvodák, bölcsőde, Szociális 
Szolgáltatási Központhoz – ingatlanainak karbantartása is 
a kft. feladata lesz. Az intézményeknek eddig is volt gond-
noka, miért jobb, ha egy cég keretein belül végzik a mun-
kájukat?

Ez is a kft.-vel megkötött alapszerződésben lesz majd benne, amit 
ősszel kezdünk el. Alapvetően az a probléma, hogy az intézmények-
ben ugyan van gondnoki szolgálat, viszont sokkal több munkát nem 
tudnak elvégezni, mint amit egy csavarhúzóval meg lehet tenni, mert 
nincsenek erre alkalmas gépeik, szerszámaik. Azt túlzásnak tartom, 
hogy minden intézményben létrehozzunk olyan kisműhelyeket elekt-
romos gépekkel, célszerszámokkal, amikre a karbantartási munkák-
hoz szükség lenne. Ez kidobott pénzt lenne. Azt szeretnénk, hogy eze-
ket a munkákat egy jól felszerelt központi műhely lássa el, amolyan 
műhelykocsi jelleggel. Vagyis a hét minden napján más intézményhez 
menne ki a csapat, és elvégezné a szükséges feladatokat. Lényegesen 
hatékonyabbnak tartom ezt a módszert, mert nem egy ember végezné 
a munkákat, hanem egy csapat.

A júliusi testületi ülésen 10 millió forint indulótőkét kapott 
a cég. Ez azt jelenti, hogy a jövőben is a városnak kell el-
tartania a céget?

A cégnek el kell indulnia, ebben a szakaszban keletkeznek kiadásai. 
Ki kell fizetnie a villanyszámlát, be kell fizetnie az építményadót, amit 
ide fizet a pomázi önkormányzatnak, tehát itt marad a városban ez a 
pénz. Az indulótőkével pont ahhoz szeretné az önkormányzat hoz-
zásegíteni, hogy meg tudjon állni a saját lábán, és olyan bevételt tud-
jon termelni, amivel fenn tudja tartani saját magát.

Miért Potzta Béla lett a kft. vezetője?

Potzta Béla gépészmérnök, egy feladatorientált műszaki ember, aki 
egy hasonló tevékenységet végző céget vezet eredményesen, ami-
nek az élettörténete is nagyon hasonló volt a Pomáz Kft.-hez. Azaz 
megvett egy nagyon leromlott állapotban lévő telephelyet, amit a sa-
ját cégével feljavított olyan szintre, hogy azt busás haszonnal tudta 
bérbe adni. Ez folyamatosan olyan bevételt biztosít a cégnek, amivel 
gazdálkodni tud. Egyelőre egy évre vállalta a cég vezetését, ha úgy 
dönt, akkor hosszabbíthat vele az önkormányzat. Ebben az évben az 
a feladat, hogy elindítsa és sínre tegye a céget. Úgy gondoltam, hogy 
egy ilyen alvó kft. beindítását olyan szakemberre kell bízni, aki látott 
és csinált már ilyet.

Megbánta a döntését, hogy megvásárolták a céget?

Dehogy bántam meg. Pomáz gyarapodott 110 millió forinttal. Ez egy 
olyan likvid vagyona a városnak, amit bármikor pénzzé tehet, ha meg-
szorulna.  Bármikor el lehet adni az ingatlant, lehet belőle pályázati 
önrész fedezet, esetleg hitelfedezet. Egy utat nem lehet eladni, ezt 
igen. Persze nem ez a szándék! Jelenleg 140 millió forint ennek a cég-
nek a piaci értéke, tehát már nőtt 30 millió forinttal. A Pomáz Kft. sok 
olyan feladatot tud majd ellátni, amit az önkormányzatnak kellene 
egyébként megfinanszírozni és külső vállalkozóktól kellene megvásá-
rolni sokkal magasabb árért.

Nagy Szilvia
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Semmelweis-nap, vagyis a magyar egészségügy napja alkalmából a 
Teleki-Wattay Kastélyszállóban köszöntötték Pomáz egészségügyi 
dolgozóit. A rendezvényen átadták a Szociális és egészségügyért dí-
jakat, amelyet ebben az évben a város összes felnőtt- és gyermek-
orvosi körzet dolgozóinak ítéltek. Ezzel is megköszönve és elismerve 
hivatástudatukat, hozzáállásukat és kitartásukat, amellyel Pomáz 
lakosait szolgálják. A koronavírus-járvány során tanúsított áldozatos 
és önfeláldozó munkájukat. A díjakat Leidinger István polgármester, 
Hardi Péter alpolgármester, Sipos Zoltán a Szociális és Egészségügyi 
Bizottság elnöke és Kiss László a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
tagja adta át. Az estet vacsora zárta. A közterületek folyamatos karbantartása mellett két kiemelt feladata 

volt a közterület-fenntartóknak az elmúlt időszakban. Az egyik, hogy 
Pomázon sajnos vannak már olyan pontok – például a Susnyár-híd, a 
Béke utca, a Vróczi út, a Majdánpola, a művelődési ház mellett lévő 
üveglerakó –, ahova nap mint nap illegálisan raknak ki az emberek 
hulladékot. Ezeket rendszeresen a közterület-fenntartók szedik össze 
és szállíttatják el a város pénzén. A Susnyár-hídtól kétszer is teherau-
tónyi mennyiséget vitettek el.

Az illegális hulladék kihelyezésének megakadályozására több hely-
re helyeztek ki plusz kamerákat, hogy tetten lehessen érni az elköve-
tőket, vagy a felvételek alapján be tudják őket azonosítani. A helyszíni 
bírság 50 ezer forint, ha nem ismeri el 
és nem fizeti ki az elkövető, akkor a 
rendőrségnek adják tovább az ügyet.

A másik kiemelt feladat a júliusi 
nagy esőzések során lemosott horda-
lék és iszap feltakarítása volt. Ez főleg 
az olyan meredekebb utcákban fordult 
elő, amelyeknek nincs aszfaltborítása, 
az azokról lemosott hordalék érintette 
a keresztező utcákat is.

Egy háromemeletes társasház 3. emeletének fürdőszobájában egy 
Honeywell CO vészjelző készülék bejelzett június 24-én Pomázon. 
A fürdőben egy nyílt égésterű kombi kazán üzemelt. A lakásban tar-
tózkodó személy nem panaszkodott rosszullétre, a lakást kiszellőz-
tette. A kiérkező pomázi tűzoltók nem tudtak mérni CO értéket, így 
rekonstruálniuk kellett az eseményt. A nyílászárók visszazárása után 
igen magas koncentrációjú CO jelenlétét tudták mérni a lakásban. 
Ezután a tűzoltóság kiolvasta a CO vészjelző műszer naplóját, amely 
egyértelműen mutatta, hogy napok óta változó mértékben, de jelen 
van a gyilkos gáz.

Füstölt egy lakóház Pilisszántón a Hősök terénél július 7-én, az esti 
órákban. A riasztás után tíz perccel a Pilisszántói Örs új beszerzésű 
Steyr Rosenbauer gépjárműve a helyszínen volt és beavatkozott, ezzel 
megakadályozva a tűz kiterjedését az épületre. Ez volt az új jármű első 
beavatkozása.

Az ötvös műhelyként használt épületből a szántói raj egy felhasadt 
gázpalackot kihozott és légzésvédelem mellett megkezdte az épület 
felderítését. A kilenc perccel később kiérkező pomázi és szentendrei 
tűzoltók további sugarakat szereltek. Végül összesen 9 db PB-gázpa-
lackot hoztak ki az épületből, amiből kettőt hőhatás ért.

A helyszínen tartózkodó személy elmondta, hogy az egyik gáz-
palack felrobbant, a környezetében lévő bútorokat, eszközöket meg-
gyújtotta. A személy elsőfokú égési sérüléseket szenvedett, a mentők 
megvizsgálták, végül nem szállították kórházba.

Egy kisebb hulladéktűz után épp bevonulás közben volt Pomáz/1, 
mikor jelzés érkezett, hogy Pomázon a Határ úton lakóház egy helyi-
ségében tűz van.

A helyszínen mintegy tíz köbméter hulladék, egy melléképület és a 
lakóház tetőszerkezetének fele égett. A pomázi tűzoltók 2 víz sugárral 
avatkoztak be, kihoztak 3 PB-gázpalackot, amelyeket nem ért hő-
hatás. Segítségre érkező békásmegyeri és óbudai tűzoltók az épület 
palafedését megbontották, így tudták a tüzet véglegesen eloltani. 
A munkálatokat nagyban nehezítette az extrém hőség.

Személyi sérülés az eset kapcsán nem történt, az épület viszont 
lakhatatlanná vált. A benne lakók elhelyezéséről a családsegítő szol-
gálat gondoskodott.

Szociális és egészségügyi 
díjak átadása Semmelweis-
nap alkalmából

Közterületre nem lehet 
hulladékot lerakni

Szemelvények a tűzoltóság eseményeiből
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Mivel a képviselő-testület előzetes munkatervében nem szerepelt júli-
usi ülés, ezért rendkívüli testületi ülés tartottak július 15-én, amelynek 
a főbb pontjai a következők voltak:

• Elfogadták a gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló önkor-
mányzati rendeletet, ami új pénzbeli ellátási formaként bevezeti a 
beiskolázási támogatást, amelyre a rendszeres gyermekvédelmi tá-
mogatásban részesülők jogosultak. Összege 15 ezer forint. A rendelet 
kiegészül a gyermekétkeztetés, a gyermekjóléti szolgáltatás, és az al-
ternatív napközbeni ellátásra vonatkozó rendelkezésekkel.

• Módosították a három városi intézmény, a Szociális Szolgáltatási 
Központ, a Pomázi Hétszínvirág Óvoda-Bölcsőde, és a Pomázi Műve-
lődési Ház és Könyvtár Szervezeti és Működési Szabályzatát.

• Egy éve vezette be az önkormányzat a Globomax Kft. által forgalma-
zott MikroDat döntéstámogató rendszert és a Települési Önkormány-
zati Könyvtárat. A döntéstámogató rendszer célja a képviselő-testületi 
és a bizottsági munkafolyamatok biztonságos informatikai hátterének 
megteremtése. Az eltelt időszakban a rendszert megfelelőnek találták 
a képviselők, a bizottsági tagok és a hivatal ügyintézői is, ezért azt 
újabb két évre meghosszabbították havi 80.000 forint + Áfáért.

• A MikroVoks és a MikroKam rendszer bevezetésével lehetőség 
van a képviselő-testületi ülések korszerűbb, online közvetítésére, és 
az azokon készülő jegyzőkönyvek elkészítését is megkönnyíti. A szol-
gáltatás díja összesen havi 120 ezer forint + Áfa.

• Áttekintették az önkormányzat pénzügyi helyzetét. A 25 ezer fő-
nél kisebb településeknek az állam kompenzálja a helyi iparűzési adó 
elvont részét. Pomáz esetében ez 85,5 millió forint, amit két részlet-
ben – júniusban és októberben – utaltnak át. Ez az összeg 40 millió 
forinttal kevesebb, mint amire az önkormányzat számított. Augusz-
tusban megérkezik az új bölcsőde üzemeltetési- és bértámogatása, 
mintegy 46 millió forint, amit eddig az önkormányzat előlegezett meg 
az intézmény működésére. Ebből az összegből 32 millió forint bér- és 
járuléktámogatás.

• 10,6 millió forintot biztosít az önkormányzat a Zenekastély Kft., 
a Teleki-Wattay Kastélyszállót üzemeltető cég számára, hogy a koro-
navírus-járvány miatti bezárása idején keletkezett veszteségét pótolni 
tudja. Emellett 4 millió forint működési támogatást biztosít számára 
az önkormányzat és további 3,5 millió forintot, hogy a panzió minősí-
tést elérhesse a jelenleg besorolás nélküli szálláshely.

• A Pomáz Kft. részére 10 millió forint működési célú pénzeszközt 
ad át az önkormányzat. A képviselők döntése nyomán a cégnek a 
szeptemberi testületi ülésen be kell mutatnia a tovább finomított üz-
leti tervét.

• Az önkormányzat ajánlatot kér a Tiszolczy-telep forgalmi rendjé-
nek felülvizsgálatára.

• A képviselő-testület hozzájárulását adta, a Pomázi Állatvédő és 
Állatsegítő Egyesülettel kötendő megállapodáshoz, vagyis, hogy az 
egyesület továbbra is térítésmentesen vehesse igénybe az általa je-
lenleg használt ingatlant.

• Mindkét, a helyi típusú műsor gyártására beérkezett pályázatot 
érvénytelennek találták. Az egyik a pályázathoz kért nem megfelelő 
dokumentum csatolása, a másik a dokumentum hiánya miatt lett ér-
vénytelen. A testület döntése értelmében az önkormányzat ez év de-
cember 31-ig a Pomáz TV-vel az eddigi szerződése meghosszabbítását 
ajánlja havi 1 millió forint + Áfáért.

Döntések a július 15-ei 
képviselő-testületi ülésről
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Önkormányzati képviselőink elérhetőségei:
Kiss László 1. választókerület

Leidinger István 2. választókerület

Ország István 3. választókerület

Siklódi Csilla 4. választókerület

Andrásné Murányi Borbála 5. választókerület

Nagy István 6. választókerület

Hardi Péter 7. választókerület

Sipos Zoltán 8. választókerület

Kósa Anikó  kompenzációs lista

Rédei Imre  kompenzációs lista

Sarkadi Attila  kompenzációs lista

📧 kiss.laszlo.1vk@gmail.com 📞 70/633-4378

Fogadóóra: előzetes egyeztetés alapján

📧 polgarmester@pomaz.hu 📞 20/951-4420

Fogadóóra: e-mailes vagy telefonos egyeztetés alapján

📧 orszag.istvan.3vk@gmail.com 📞 30/846-7310

Fogadóóra:
előzetes egyeztetés alapján

📧 siklodi.csilla.4vk@gmail.com 📞 70/489-7047

Fogadóóra: 
előzetes egyeztetés alapján

📧 borbala@andrasek.hu 📞 20/968-9811

Fogadóóra: minden hónap utolsó keddje, 18 órától 
a Művelődési Házban

📧 6.ker2019@gmail.com 📞 20/498-5672

Fogadóóra:
telefonos egyeztetés alapján

📧 csikovar@gmail.com 📞 20/336-1252

Fogadóóra:
egyeztetést követően

📧 zoltan.sipos.pomaz@gmail.com 📞 20/294-4498

Fogadóóra:
előzetes egyeztetés alapján

📧 kaniko0113@gmail.com 📞 20/398-8988

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

📧 imredei60@gmail.com 📞 20/928-9718

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

📧 sarkadia6406@gmail.com 📞 26/328-833

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

Nagy István képviselő, 
Pomáz 6. választókerület

Hardi Péter – Pomázért

Siklódi Csilla képviselő,
Pomáz 4. választókerület

Ország István képviselő, 
Pomáz 3. választókerület





Szerte a Kárpát-medencében majd minden 
településen vannak Szent Istvánról, történel-
münk kiemelkedő személyiségéről, a keresz-
tény magyar állam megteremtőjéről elneve-
zett utcák, terek, róla mintázott szobrok vagy 
őriznek a szent királyról más emlékeket.

Pomázon a Szelistyén lévő Szent István 
tér viseli az Árpád-házi uralkodónk nevét. 
Ugyanitt áll a szobra is, amely Seres János 
szobrászművész alkotása.

A római katolikus templom, ami tavaly 
volt 250 éves, ugyancsak Szent Istvánról van 
elnevezve. Itt őriznek egy ereklyét az uralko-
dótól, egy a lábszárcsontjából származó apró 
darabot. A templom szentélyének képe (ami 
az újság címlapján látható) pedig azt a jelen-
tet ábrázolja, ahogy István király uralkodása 
végén felajánlja Szűz Máriának a Szent Ko-
ronát és az országot. A mű Jeges Ernő fes-
tőművész ábrázolása 1951-ből. A Máriához 
és a karján ülő Jézushoz vezető lépcsőkön az 
„Isten, hazánkért térdelünk elődbe” ének so-
rai olvashatóak. Egy különleges kehely is van 
a templomban, amelynek egyik képén szintén 
a koronafelajánlás jelenete látható.

Ugyancsak a katolikus templomban őrzik 
a Szent Korona pomázi másolatát, amelyet 
a hagyomány István koronájának tart, bár a 
hivatalos történelemírás megkérdőjelezi ezt. 
Egy helyi asztalosmester készítette el 1904-
ben a koronázási jelvényekkel együtt, és ado-
mányozta a templomnak. Szent István búcsú 
idején megtekinthető a templomban.

Ha már a búcsú szóba került, sok telepü-
léshez hasonlóan Pomázon is augusztus 20-
án, Szent István napján van a búcsú hosszú 
évtizedek óta. Az idősebbek még a „faluvégi”, 
a Diófa utcai búcsúkra is emlékeznek. Később 
a művelődési ház előtti területre költözött az 
ünnep. Volt itt vidámpark céllövöldével, kör-
hintával, csecsebecseárusokkal, akiknek a 
sora hosszasan kígyózott még a Huszár ut-
cában is. Az utóbbi években a búcsút a ka-
tolikus plébánia kertjében tartják, idén is itt 
rendezik meg augusztus 18–20 között.

N.Sz.

Államalapító királyunk emlékezete a városban
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  Szent István szobra a róla elnevezett téren (Kép forrása: Czímer Mihály)

  Szent Korona fából készült másolata

  Ereklyetartó   Kehelykép a koronafelajánlással   Búcsú a Diófa utcában (Kép forrása: Pomáz régi 
képeken Facebook-csoport)



Tanulmányi kirándulás, 
avagy összefogás a Gyáli Kiserdőért
A Pomázi Civil Szövetség egy szívélyes meghí-
vást kapott az Eleven Gyál közösségétől, ahol 
lehetőségünk nyílt házigazdáink civil életét 
és küzdelmeit megismernünk.

Pomáz mellett Budakalász, Vecsés, Üllő, 
Szentendre és Budapest is képviseltette ma-
gát, az alábbi civil szervezetek révén: Eleven 
Vecsés, Civil Kotta, Civil Kalász, Van más út 
– Összefogás a Kiserdőért, Üllő Te Vagy, Po-
mázi Civil Szövetség, Szent István Téri Akció-
csoport, Rendszerszint – Országos Közösség-
szervező Műhely.

Megismerhettük Gyál azon részeit, ahol 
fontos lépéseket tettek vagy még mindig tesz-
nek gyáli civil testvéreink a város fejlődése 
érdekében. Például, ahol hiányos vagy rossz, 
töredezett a járda, ott kifestették figyelem-
felkeltés gyanánt. Megismerhettük a rosszul 
kivilágított mellékutcákat is, ahol minden 
második vagy harmadik oszlopon van csak 
lámpatest. 3,5 éves küzdelmük után, az idén 
elindult a lámpafelszerelések tervezése. Kö-
vetkező állomás a gyáli piac volt, amire mi, 
pomáziak mindig vágytunk, hogy egy nagy 
forgalmú, élénk helyünk legyen. Ennek a ki-
alakítását már elkezdte a Szent István Téri 
Akciócsoport és a Közösen a Városunkért 
Egyesület. Reméljük, egyszer mi is eljutunk 
oda, ahol a vendéglátóink tartanak. Bevált 
szokás náluk is, hogy a civileknek külön 
standjuk van, ahol a helyiekkel beszélgetnek 
a város aktuális problémáiról, valamint mel-
lette élelmiszer adományt gyűjtenek a helyi 
rászorulók részére. Ez nálunk kezd szokássá 
alakulni, de még sok emberhez nem jut el en-
nek a híre. Beszédtéma volt még, hogy siker-
nek könyvelhették el a Vecsés és Gyál közötti 

buszjárat kialakítását, útvonalának 
észszerűsítését. (Ez tulajdonképpen 
olyan, mintha Pomáz és Csobánka 
között nem lenne közvetlen buszjá-
rat, hanem Pilisvörösváron keresztül 
lehetne ezt az utat megtenni.)

Ezeken kívül még sok-sok érdekes 
történetet hallhattunk, de a legfontosabb, 
amiért megjelentünk, hogy szolidaritást vál-
laljunk a helyiekkel a Gyáli Kiserdő védelme 
érdekében. Itt ugyanis több hektáros erdőt 
pusztítanának ki csak azért, hogy egy nyug-
díjas otthont építsenek fel. Ez az öregek ott-
hona sajnos nem a magyar idősek kényelmét 
szolgálná, mivel olyan magas havi költséget 
kérnek el az egyszeri beugró magas összeg 
mellett, amit valószínűleg csak kevesen tud-
nának igénybe venni a helyiek közül. A gyáliak 
ígéretet kaptak a városvezetéstől arra, hogy 
a kivágott fák helyett máshol fognak újakat 
telepíteni, de ez nem pótolhat egy belterületi 
erdőt, és mint tudjuk, a facsemeték ültetése 

után nagyon sok idő és ráfordítás szükséges 
ahhoz, hogy valóban egy erdő szülessen. Itt 
ezt a gondolatmenetet szeretnék a civilek 
megfordítani, hogy üres területen építsenek 
otthonokat és köré telepítsenek még további 
erdőt. Megtekinthettük magát az erdőt is. Az 
Eleven Gyál tagjai egy vendégkönyvet helyez-
tek el az erdő szélére, ahol a civilek és a lakos-
ság is beleírhatta a gondolatait.

Köszönjük a meghívást és a vendégszere-
tetet! Jó érzés, hogy civil társaink tapasztala-
tait megosztva, mások mellett kiállva, össze-
fogva számíthatunk egymásra.

Gyarmati Fruzsina
Pomázi Civil Szövetség elnöke

Hagyomány, hogy minden tanév végeztével 
napközis karate tábort tartanak a pomázi 
Hontono Karate-Do Akadémia edzői.

A tábor alatt napi két karate edzésen a 
kezdők játékosan ismerkedtek meg a ka-
rate alapjaival, a haladók erő-állóképesség 
fejlesztő és különböző verseny szituációkat 
gyakorolhattak. De nem csak az edzésekről 
szólt ez a hét. Csapatépítő játékok, kirándu-
lás a Kő-hegyre, nyárson sütés segített, hogy 
még jobban összekovácsolódjon a társaság. 
Az extrém kánikulát sűrű dinnyézéssel, fagyi-
zással próbálták átvészelni, ami minden alka-
lommal magával hozta a remek hangulatot. 
A hét egyik napján még a leányfalui strandot 
is meg tudtuk látogatni. A tábor zárónapján 
íjászkodással és övvizsgával ünnepeltük meg 
a hetet, ez utóbbit mindenki sikeresen telje-
sítette.

Varga Zsolt

Civil Házunk táján…

Újabb aktív hét a pomázi karatésoknál
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2021. augusztus 13. 19.00 óra
Ami késik nem múlik
Adott egy ambíciózus, ifjú államtitkár Bojár 
Kálmán, aki pályája csúcsán kihirdeti, jobb, 
ha a nők odahaza maradnak, mert így több 
munkahely jut a férfiaknak, ráadásul ki is ta-
lálja a legjobb megoldást: mindenki menjen 
férjhez! És adott egy szegény, családfenn-
tartó, dolgozó lány Kovács Kató, aki ezért 
egyszerre állás nélkül marad. Mindebből 
dráma is kerekedhetne, ha történetesen ép-
pen nem zenés komédiáról lenne szó, ahol az 
elszánt Katóka természetesen nem nyugszik 
bele a szomorú valóságba, kitartóan jelent-
kezik, hogy tessék őt férjhez adni, különben 
botrány lesz! Ami késik, nem múlik, s hogy a 
minisztériumban minden fenekestül fordul 
fel abban részes még Galambos a magántit-
kár, a tinglitangli színésznőcske, az aktuális 
szerető, no meg egy kétbalkezes fényképész, 
aki mindig akkor süti el a masináját, amikor 
nem kellene, és persze a sármőr, gróf Sziráky 
a gazdag laptulajdonos... Igaz, bájos mese ez 
a javából!

A filmvásznon és színpadon egyaránt za-
jos sikert aratott, helyzetkomikumokban bő-
velkedő, örökérvényű zenés komédia fősze-
repeit olyan korabeli sztárok alakították, 
mint Kiss Manyi, Kabos Gyula, Latabár Kál-
mán vagy Szeleczky Zita. S akkor még nem is 
szóltunk a Meseautó zeneszerzője, Márkus 
Alfréd népszerű slágereiről – amelyek mai fül-
nek tetsző, ugyanakkor autentikus hangsze-
relésben szólalnak meg – s a parádés szere-
posztásról! Minden adott tehát egy felhőtlen 
estéhez: az országos sikerű Paprikáscsirke 
nyomdokain a Gergely Theáter ismét egy 
csiszolatlan gyémántot talált a magyar zenés 
műfaj aranykorából!

Az előadás a Teleki-Wattay kastély Terasz-
színház sorozatában tekinthető meg. Rossz 

idő esetén a 
művelődési ház 
sz ínháztermé-
ben lesz megtart-
va az előadás.

2021. augusz-
tus 15. 10.30 óra
Színházikó 
Társulat: A nagy 
Játékbarlang 
(zenés mesejá-
ték bábbetétek-
kel)
Locsi egy új bohócot 
kap ajándéka Mami-
tól, ezért megválik 
a régi ütött-kopott 
bohócától. A régi já-
ték bosszút esküszik, 
elhatározza, hogy 
megleckézteti az ő 
kis gazdáját. Locsinak 
a Fekete Öreg Eser-
nyő siet segítségére, 
megmutatja neki ho-
gyan juthat el a Nagy 
Játékbarlangba, Csöri 
Bohóc láthatatlan fallal 
körülvett birodalmába. 
A mese tele van izgalom-
mal, kalanddal és persze 
nem maradhat el a móka 
és a kacagás sem.

Az előadás időtartama: 
50 perc

Rendező: Koffler Gizi
Játsszák:
Szabó Zselyke
Fodor Judit
Koffler Gizi

2021. augusztus 28. 17.00 óra
Rendhagyó felolvasó színházi délután. 
Az elő adás a Cseppszínház nyári alkotómű-
helyében készült.

2021. szeptember 11-én, szombaton 10:30-
tól Szegedi Katalin írónő lesz a művelődési 
ház vendége. Szegedi Katalin gyermekkönyv-
szerző és illusztrátor, illetve saját meséi 
előadóművésze. Egész életét a gyermekkul-
túra fejlesztésére tette fel, vallja, hogy gye-
rekek kezébe csakis magas színvonalú alko-
tás kerülhet. Számos könyv jelent meg az 
illusztrációival itthon és külföldön egyaránt, 
amelyek közül néhánynak a szövegét is ő írta, 
közülük sok hazai és nemzetközi díjban ré-
szesült. Szívesen járja az országot és mesél 
a gyerekeknek, előadás után pedig kézműves 
foglalkozást tart nekik.

A Csimota Kiadónál megjelent könyvei tör-
téneteit, a „Lenka” és a „Palkó” című meséket 
egy saját maga által tervezett ún. kis Láda-
színházban adja elő. Várjuk Önöket szeptem-
ber 11-én erre a különleges előadásra!

Az előadás végén lehetőség lesz az írónő 
kiadványainak megvásárlására, dedikálásra, 

fotózkodásra. A program ingyenes!

Mit kínál a Teleki-Wattay Kastélyszálló augusztusban?

A Pomázi Művelődési Ház és Könyvtár programajánlója
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  Aki július 10-én ellátogatott a Művelődési Házba a Hadart Színház Oscar című előadására, az két óra 
kacagás után úgy érezhette kár, hogy véget ért egy fergeteges, felhőtlen szórakozás. Nagyon köszönjük 
a Hadart Színház társulatának a remek előadást, és mindannyiunk nevében mondhatjuk, várjuk őket 
vissza nagy szeretettel. (PMHK csapata)

Értékeink



A II. Pomázi Huszár és Katonai Hagyo-
mányőrző Ünnep keretein belül idén is ze-
nés katonai hagyományőrző parádé vonult 
végig a főutcán és a Huszár utcán. A hagyo-
mányőrzőket Leidinger István polgármester 
köszöntötte a Városháza előtt, ahol beszédet 
mondott Székely Tibor a Magyar Huszár és 
Katonai Hagyományőrző Szövetség elnöke, 
Herpai Sándor a Magyar Vár Alapítvány ala-
pítója és Fülöp Tibor Zoltán rendezvényigaz-
gató. A hagyományőrzők a Szent István téren 
tisztelegtek Szent István király szobra előtt. 
A felvonulást a Pomázi Önkéntes Tűzoltó Ze-
nekar kísérte. A parádé után a rendezvény a 
Magyar Várban folytatódott az Árpád napi 
ünnepséghez kapcsolódóan.

Huszárfelvonulás volt ismét Pomázon

12

Értékeink 2021. augusztus •



Minden nyáron számolni kell a hőségriadó-
val, amire nem csak mi, hanem kis kedvence-
ink is érzékenyek lehetnek. Kutyák, macskák, 
nyulak, madarak, de még a rágcsálókat is 
megviselhetik a nem megfelelő tartási körül-
mények. A legfontosabb alapszabály a víz és 
a szellőzés, árnyék biztosítása.

Víz: A vizet naponta többször kell cserélni, 
a tálakat különösen a nagy melegben taná-
csos alaposan áttörölni. A mosatlan edény-
ben hamar elszaporodnak az algák, ami nem 
csak látványnak nem kellemes, de egészség-
telen is.

Fürdőzés: A kutyák esetén, mint ahogy a 
menhelyen is minden nyári nap megtapasz-
talható egyenesen bolondulnak a kihelyezett 
pancsolóért, medencéért. Elég egy húsos 
láda vízzel megtöltve és indulhat a móka. 
(Csak legyen, aki rendszeresen utántölti a 
vizet.) A családi nagy medencék esetén fo-
kozott óvatosság szükséges. Ki tud-e mászni 
magától a kutyus? A tisztítószerek nem ve-
szélyesek-e rá? Nyílt vizek esetén is ügyelni 
kell a tisztaságra és az elhullott állatokból ne 
lakmározzon a kutyus. Fontos, hogy a kul-
lancs- és bolhairtó csepp/nyakörv hatékony-
ságát befolyásolja a víz, akár seb is lehet a 
nyakörv alatt.

Sok kutya, nyúl és madár mellett egyes 
macskák is szeretnek fürdeni. A lakásban 
tartott cicák esetén ez hamar kiderül, mikor 

a kiskedvenc az éjszaka közepén a kádban 
zajong és várja a víz csobogását.

A madarak nem csak a homokban tisz-
togatják magukat, hanem a vizet is szeretik 
pacsálni. Vad madaraknak a kertbe mindig 
helyezzünk ki itatót, erre megfelelő egy nagy 
virágalátét, nagyon hálásak lesznek érte. Mi 
pedig gyönyörködhetünk bennük. Kalitkában 
élő madaraknál arra kell nagyon odafigyelni, 
hogy az eleségre ne menjen víz.

Séta: Kutyusokkal a napi rendszeres sétát 
a nagy kánikulák esetében kora reggelre vagy 
késő estére, naplemente utánra időzítsük. 
Mindig legyen nálunk számukra víz és ilyen-
kor a séták könnyedek legyenek, ha lehet ne 
apportírozzunk, ne fárasszuk túl a kutyust. 
Nagyon fontos, hogy az aszfalt hőmérsékle-
tét is ellenőrizni kell, súlyos égési sérüléseket 

okozhatunk az ebnek, ha túl forró talajra lép. 
Kaphatóak kiscipők már ilyen időkre is, nem 
csak a sós-havas útviszonyokhoz. A legjobb az 
árnyékos füves területen a sétáltatás. Csak rö-
vid ideig szabad kánikula esetén a szájkosarat 
használni. Beteg, kölyök és idős kutya kániku-
lában maximálisan csak az egészségügyi körre 
menjen sétálni. Kölykökkel a nagyobb, játszós 
séta reggel vagy az esti órákban legyen inkább.

Külső röpde, ketrec vagy macskahálóval 
elkerített terület esetén arra kell figyelni, 
hogy mindig legyen a kisállatnak árnyék, 
ahova behúzódhat és a vadon élő állatok ne 
tudjanak bejutni hozzá. A cicusok kifejezet-
ten szeretnek virágágyásba feküdni, itt a szá-
mukra mérgező növények ültetését kerülni 
kell. A cicusokra többek között nem ártalmas 
növények, a macskamenta, fű, búza, kakukk-
fű, petrezselyem, levendula, muskátli, eper és 
a margaréta sem.

Az állatvédő egyesületek, de sajnos már 
a gyermekvédők sem győzik minden évben 
hangsúlyozni, hogy gyermeket és állatot sem 
hagyunk még pár percre sem magára az au-
tóban. Sem az árnyék, sem pedig a lehúzott 
ablak nem segít, amikor az autó pár perc alatt 
szaunává változik.
Pomázi Állatvédő és Állatsegítő Egyesület

Támogatásokat védenceink nevében is kö-
szönjük! 11705008-20441069 OTP Bank

Hazánkban csak néhány helyen él a keleti 
rablópille, de nagy büszkeségünkre a Maj-
dánpolán is előfordul ez a fokozottan vé-
dett faj, amelynek természetvédelmi értéke 
100 ezer forint. Ez a se nem lepke, se nem 
szitakötő rovarfaj kedveli a meleg, száraz 
élőhelyeket, így a fennsík megfelelő számá-
ra. Rövid életűnek mondható, nálunk május 
végétől júliusig lehet vele találkozni.

Czímer Mihály elmondása szerint idén ta-
lálkozott olyan természetrajongókkal a Maj-
dánon, akik kifejezetten a keleti rablópille mi-
att utaztak 150 kilométerről Pomázra. A helyi 

fotós reméli, hogy a rablópillék sikeresen tel-
jesítették a természet által előírt tervüket, és 
jövőre is láthatjuk őket.

Óvjuk a forróságban a házi kedvenceinket!

Fokozottan védett rablópille a Majdánon
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  Menhelyünk védence, Fido a medencében hűsöl
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2018 sokunk számára a drasztikus felismerés 
éve volt: valami nagyon elromlott körülöt-
tünk, gátlástalanul kihasználjuk a természe-
tet és ez a folyamat már az emberiség fenn-
maradását is veszélyezteti. Ekkor kezdett 
minden csapból a klímaváltozás, sőt a klíma-
katasztrófa folyni, de egy biztos, sokunkon 
eluralkodott az a bizonyos klímaszorongás. 
Tehetetlenségemben előre rohantam, és bár 
– vagy pont azért mivel – friss pomázi voltam 
még, társakat kerestem, akik megértik, min 
megyek keresztül és hajlandóak együtt csele-
kedni velem, hogy legalább egy kicsit fékezni 
tudjuk az elkerülhetetlent. Felhívást tettem 
közzé, amire néhányan jelentkeztek is, így 
2019 februárjában elindult a Pomázi Ökokör 
az Almafa Gyerekházban. Azóta is kétheten-
te találkozunk személyesen, később aztán 
online, és folytatjuk hol önképző alkalmain-
kat, hol szemléletformáló akcióinkat.

Ma is találkoztunk. Ma megint online, 
mert leszakadt az ég, és többnapi csapadék 
gátolta meg, hogy személyesen jöjjünk össze. 
Megbeszéltük, hogy jó lenne egy cikk arról, 
hogy miért jó az Ökokörbe tartozni, hogyan 
lehet csatlakozni hozzánk. Ahányan vagyunk 
(csoportunk húsz körüli tagot számlál, ennek 
kb. a fele az aktív, kezdeményező is) annyi-
féle az érdeklődési körünk, de a habitusunk 
is. Van, aki csendesebb, szemlélődő, elemző, 
mások hangosabbak, jobban szeretnek azon-
nal cselekedni, aztán utóbb átgondolni. Ter-
mészetesen nem is értünk mindig egyet, sőt, 
vannak heves vitáink a részvételről, demok-
ráciáról, a társadalmi és egyéni felelősségvál-
lalásról. De nem csak elméleti síkon vitázunk, 
gyakran nem értünk egyet abban, hogy kel-
lene egy adott helyi akciót megvalósítani, az 
itt élőket megszólítani, minél jobban bevon-
ni. Egy dologban viszont nagyon hasonlítunk 
mind, tenni akarunk, hatást szeretnénk kivál-
tani a környezetünkből és eredményt szeret-
nénk elérni, ami közös és tartós.

Hosszú lenne felsorolni, mennyi mindent 
csináltunk két és fél év alatt. Szerveztünk 
több ízben faültetést, standunk volt és 
beszélgettünk a környezetvédelem lehe-
tőségeiről Pomáz Város Napján. Képeztük 
magunkat számtalan témában a hulladék-
mentes praktikáktól a vegyszermentes ház-
tartáson át a fenntartható divatig és lakbe-
rendezésig. Szerveztünk gyerekeknek játék 
csere-berét, építettünk és kihelyeztünk mű-
fecskefészkeket, ezzel is ráerősítve a bioló-

giai szúnyoggyérítésre. 
Tartottunk foglalkozást 
óvodásoknak, iskolásoknak, gyűjtöttünk régi, 
kidobásra szánt mobilokat. Varrtunk textil 
zacskókat, interaktív előadást szerveztünk 
a vegyszermentes háztartásról, a rovarbarát 
kertekről. Több tagunk dédelgetett álma válik 
valóra azzal, hogy több lépésben kialakítjuk 
az első pomázi tanösvényt. Minden hónap-
ban ismeretterjesztő, szemléletformáló cikke-
ket írunk a Pomázi Polgárba.

Nekem az Ökokör a pomázi nagycsaládom. 
Klubtársakat kerestem, barátokat találtam. 
Ebben a körben értelmet nyer számomra a 
közösség fogalma. Ebben a körben működik 
a barter, a körforgás, a szívesség. Olyan em-
bereket ismertem meg, akiknek mindig előbb-
re való a másik. Olyan tapasztalati tanulás-
ban van részem általuk, amit sem iskola, sem 
a wikipédia nem pótol.

Most is lehet hozzánk csatlakozni: vá-
runk állandó tagokat, de szimpatizánsokat 
is sorainkba. Azt szeretnénk, hogy ne egy 
elit alakulat legyünk, hanem pomáziak egyre 
bővülő csoportja, akik szeretnének egy élhe-
tő, zöld várost, tágabban pedig egy élhető 
zöld bolygót maguk és utódaik számára. Ha 
szeretnének velünk élőben és közelebbről is 
megismerkedni, találkozzunk szeptemberben 
Pomáz Város Napján!

Kapcsolat: pomaziokokor@gmail.com
Balogh Flóra

Miért éppen Ökokör?
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„A környezetvédelem az a társadalmi tevé-
kenység, amely az emberi társadalom által 
saját ökológiai létfeltételeiben saját maga ál-
tal okozott károsodások megelőzésére, a ká-
rok mérséklésére vagy elhárítására irányul.” 
(Forrás: internet)

Mivel a környezet állapota elsődlegesen 
meghatározó az ember életében, ezért fon-
tosnak tartottuk, hogy külön bizottság fog-
lalkozzon a várost érintő környezetvédelmi 
kérdésekkel. Hiszünk abban, hogy kellő tár-
sadalmi támogatással mérsékelni lehet kör-
nyezetünkben a „magunk által okozott kárt”. 
A különböző önkormányzati döntések előké-
szítésében gyakran kötelezően szükséges a 
Környezetvédelmi- és Természetvédelmi Bi-
zottság véleményezése!  A bizottsági és tes-
tületi ülések nyilvánosak, a munkánk figye-
lemmel kísérhető. Szeretnénk, ha a lakosok, 
vagy a civil szerveződések környezetvéde-
lemmel kapcsolatos gondolatai, észrevételei 
továbbra is közvetlenül eljutnának hozzánk. 
Visszatekintve a választás óta eltelt, – és jár-
ványügyi leállással színezett – időre, a követ-
kező kérdésekben hoztunk határozatot:

• A Bizottság átruházott hatáskörben – a 
költségvetésben elfogadott mértékig – pá-
lyázatot írhat ki a civil szervezeteknek kör-
nyezet- és természetvédelmi programok, 
kampányok megvalósítására, dönthet ezek 
odaítéléséről.

• Elindítottuk egy korszerű piac létesítésé-
nek előkészítését.

• A bizottság által kezdeményezett rende-
letmódosítás után megvalósulhatott a kerti 
zöldhulladék égetésének teljes tilalma!

• Megerősítettük Pomáz város részvételét 
a megújult Klímabarát Települések Szövetsé-
gében.

• Klímavédelmi konferenciát rendeztünk 
civil szervezetek részvételével.

• Megtettük a kezdeti lépéseket a városi 
fakataszter megvalósítására, a kivágott fák 
pótlásának ellenőrzésére.

• Pontosítottuk a zöldterületeink méretét, 
a fenntartás így közel 4 millió forinttal kerül 
kevesebbe.

• Javasoltuk a város határában lévő hód-
családok helyi védettség alá vételét.

• Bizottságunk javaslata és határozata 
után a képviselő-testület is megszavazta a 
Klisza dombi természetvédelmi és kulturális 
tanösvény megvalósítását.

• Részt vettünk a közösségi együttélés 
szabályairól szóló, valamint a zajt okozó te-
vékenységekről szóló rendelet megalkotásá-
ban.

• Információs táblákkal támogatjuk a De-
ra-patak Bihari János utcai szakaszának civil 
kezdeményezésű szépítését.

• Az iskolakertek pótlására, oktatókert 
megvalósítására hoztunk határozatot a Kos-
suth Lajos utca 30. szám alatti területen, 
amelyet a képviselő-testület is megerősített.

• A Környezetvédelmi Alap létrehozásával 
anyagi alapot teremtettünk a környezetvé-

delmi- és természetvédelmi tervek (oktatás, 
megelőzés, kárenyhítés) támogatására.

• Pályázunk az Erdősítés támogatása című 
Agrárminisztériumi pályázatra, elindítottuk 
az ehhez szükséges belterületi ingatlan (3,5 
ha) megfelelősítését.

• Javaslatokat tettünk a környezetbarát sí-
kosság-mentesítés megvalósítására.

• Javaslatunk alapján pályázatot folytatott 
le a polgármesteri hivatal a biológiai szú-
nyoggyérítés megvalósítására.

Várjuk a további gondolatokat, hiszen a 
definíció szerint is a „környezetvédelem az 
a társadalmi tevékenység…”, vagyis jelentős 
eredményeket csak közösen tudunk elérni.

Nagy István
Környezetvédelmi és Természetvédelmi Bizottság 

elnöke 

A Magyar Telekom Nyrt. Huszár utcai mű-
szaki állomásának területét átadta közös-
ségi kert létrehozására. Azok számára, akik 
még nem találkoztak ezzel a már számos 
városban működő intézménnyel, érdemes 
a Kortárs Építészeti Központ (KÉK) olda-
láról tájékozódni: KÉK | Közösségi Kertek 
(kek.org.hu).

Egy közösségi kert sokkal több, mint kerté-
szeti vállalkozás, definíciója szerint: „A Kert a 
közösségépítés, öngondoskodás, környezet-
védelem, környezetépítés és kertészkedés 
céljából civil önszerveződés útján létrehozott 
és gondozott zöldtér...”

Itt megtermelhetjük azokat a zöldsége-
ket, gyümölcsöket, amelyek így garantáltan 
biogazdálkodásból kerülnek asztalainkra. 
A Pompás kertben közösen alkothatjuk meg 
a város egyik zöld szigetét! Az ágyások, az 
öntözési rendszer, a közös fűszer- és virágos 
kert, a komposztálók kialakítása együttes 
munkával készül. A területen 24 darab, 7,2 m2 
alapterületű egyéni, vagy magánparcella ke-
rült kijelölésre, amelyek várják kertészeiket! 

Tervezünk egy workshop sorozatot, ahol 
nemcsak a kertészkedés kap hangsúlyt, ha-
nem a területen lévő tárolóhelyiség, közössé-
gi zárt tér csinosabbá tétele. Itt fő szempont 
az újrahasznosítás, a kreativitás, a közös al-
kotás megélése.

Szeretettel várunk mindenkit, aki kedvet 
érez és időt szán arra, hogy magának és csa-
ládjának a kedvenc konyhai alapanyagait 
megtermelje. Ebben szakmai segítséget nyúj-
tanak meghívott szakértőink.

Aki nem szeretne kertészkedni, de fon-
tosnak tartja a környezettudatos zöldhul-
ladékgyűjtést, az a kertben kialakított kom-
posztálóban helyezheti majd el konyhai, 
komposztálható hulladékait. Szeretettel 
várjuk azokat is, akik kertészkedés nélkül, 
csupán a közösségi élet miatt vennének részt 
programjainkban.

A kert működésével kapcsolatos tájékoz-
tató, szabályzat a Pompás kert facebook 
oldalán olvasható. A kert csapatához való 
csatlakozási szándékukról tájékoztathatják 
szervezőinket a közösség facebook oldalán, 

vagy a pomazipompas-
kert@gmail.com címen.

Programjainkról információkhoz juthatnak 
a Pomázi Polgár oldalain, a Bon-Bon csoko-
ládéboltban, a Pöttyös Bögre kávézóban és 
facebook oldalunkon.

Tegyük zöldebbé környezetünket, bol-
dogabbá hétköznapjainkat, élhetőbbé 
gyermekeink és magunk jövőjét!

Diósi Gabriella

Környezetvédelemről beszélünk

Pompás kert – az első közösségi kert Pomázon!
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1893. április 3-án született Pomázon, családja századok óta Szentend-
rén élt. Édesanyja Streba (Steibe?) Zsuzsanna Jolán, aki az első po-
mázi óvoda vezetője volt, amit 1888-ban Mattyók Bence járási főszol-
gabíró hozott létre és finanszírozott. Édesapja Glykais József községi 
segédjegyző volt.

Tizenhat éves korában veszi először kezébe a kardot. Első meste-
re dr. Gerentsér László volt a Budapesti Egyetemi Atlétikai Clubnál 
(BEAC), utána Santelli Italé lett az edzője, a Műegyetemi Atlétikai és 
Football Clubban. Származására utalva Santelli „gereg”-nek hívta, 
vagy egyszerűen Glikasnak nevezte. Mindkét mestere nagy jövőt jó-
solt neki.

Első győzelmét műegyetemi hallgató korában a főiskolások József 
nádor emlékversenyén aratta. Az első nemzetközi sikere pedig 1912-
ben Bécsben volt, szintén főiskolai versenyen.

Jött az első világháború. Olasz fogságba került, ahol kazamatába 
zárják. Innen testileg-lelkileg megtörve kerül haza, és csak nagy bizta-
tásra veszi kezébe újra a kardot. Az első világháború miatt elsorvadt, 
korábban nagy hírű szolnoki vívóklub új elnöke, Alexander Imre buzdí-
tásul vívó akadémiákat rendez, és meghívja Glykais Gyulát is.

Az ottani fogadtatás és légkör megtetszik neki, és letelepszik 
Szolnokon. A szolnoki TIVC-nél állást kap. Az 1920-as évek végén a 
Magyar Királyi Államépítészeti Hivatal tisztviselője Szolnokon, majd 
pedig vármegyei főszámvevőként tevékenykedett. Szombatonként 
feljár Pestre Santellinél gyakorol Gerevich Aladár és Petschauer Attila 
társaságában.

Santelli ritkán dicsér, de a „gereg”-ről így nyilatkozik: „Á kérem a 
Glikas szédületes technik!” – „Amúgy igazán csak vele tudok iskolázni, 
valahogy összenőttem vele”.

Glykais igen szerény ember volt. Dr. Hajdú így nyilatkozott róla: 
„Szerettem őt, mert olyan szomorkás ember volt, és nagyon szerény. 
Ha tehette háttérben maradt, menekült a tapsok elől. Kicsit különc 
ember volt, olyan, magam útját járom’ féle”. Sajnos volt káros szenve-
délye is, amiről Kalmár István, a Los Angeles-i olimpiáról írott könyvé-
ben így emlékezik meg: „Az Empress of Britain óceánjárón odafelé a 
vívók szobaparancsnoka volt. Este lefekvést vezényelt, de felhúzta a 
vekkerét, óránként felcsöngette magát, hogy éjszaka is cigarettázhas-
son. Elszítt egyet, azután nyugodtan aludt tovább”.

Mindenért szívósan meg kellett küzdenie. Az Európa Bajnokságon 
1925-ben még nem ért el helyezést. 1926-ban a hetedik, 27-ben a har-
madik. 1929-ben Nápolyban legyőzi Petschauert és az olaszok ked-
vencét Marzit, és így aranyérmet szerez.

Nedo Nadl az 1920. évi antwerpeni csonka olimpia öt aranyérmes 
vívója, vívómester és újságíróként így írt a nápolyi versenyről: „A baj-
noki koszorú méltó vívónak jutott. Glykais volt a legjobb, ő a legklasz-
szikusabb és legortodoxabb vívó, akit Magyarország valaha is felmu-
tatott”.

Az 1928-as és 1932-es olimpiákat keményen verekedte végig az 
aranyakért. A Los Angeles-i olimpián az egyik legbiztosabb magyar 
kardcsapat győzelem alkalmával csupán két asszót vesztett és tízet 
nyert meg. A pomázi képviselő-testület l932. szeptember 5-i ülésén 
jegyzőkönyvben örökítette meg a Los Angelesben szerzett olimpiai 

aranyérmét, és küldöttség utazott Szolnokra, hogy kezet szorítson a 
településről elszármazott magyar bajnokkal.

Néhány év múlva a versenyzést abbahagyta, de gyakran megjelent 
Santelli vívótermében. Egy darabig nézte, hallgatta a pengék csen-
gését-zengését, aztán nekivetkőzött kardra kapott, és látni lehetett, 
hogy az „öreg görög” még mindig legény a páston a legjobbak ellen is.

Élete utolsó éveiben Szekszárdon élt.
A kétszeres olimpiai bajnok (csapat: 1928, 1932) háromszoros 

Európa-bajnok (egyéni: 1929; csapat: 1930, 1931), Európa-bajnoki 
3. helyezett (egyéni: 1927), és magyar bajnok (csapat: 1927) emlékét 
ma is őrzik Szekszárdon. A Tolna megyei városban hunyt el, 55 évesen, 
1948. június 12-én. Születése napján a szekszárdi diákok minden év-
ben megemlékezést és koszorúzást tartanak a sírjánál.

O.M.

Pomáz olimpiai bajnoka Glykais Gyula kardvívó
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Glykais Gyula – akit Pomáz mindig is a híres szülöttei között tartott számon – a magyar kardvívás fénykorának egyik civil 
kiválósága volt, hiszen a görög származású sportember akkori társainak többségével ellentétben nem katonatiszt, hanem a 
mérnöki hivatást választotta. Két olimpián, Amsterdamban és Los Angelesben erősítette a magyar csapatot.

  Glykais Gyula (jobbra) edzés közben

  Kardvívó csapat Santelli edzővel; Glykais Gyula balról az első
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Ezen a nyáron mindenki örömére 
– a járványhelyzet kedvező alakulása 
miatt – lehetőség nyílt a szülők és a 
gyerekek számára az önkormányzat 
által szervezett, a Mátyás Király Álta-
lános Iskolában létrejött Nyári tábor 
megszervezésére és lebonyolítására.

Az igénybevételt az önkormányzat 
azon gyerekek részére biztosította, 
akiknek szülei, törvényes képviselői 
munkavégzésük miatt, gyermekük nap-
közbeni ellátásáról nem tudtak gon-
doskodni. A táborban 5 napos turnu-
sok voltak 6 héten keresztül, amelyre a 
város mindhárom iskolájából jelentkez-
hettek gyerekek. A tábor ingyenes volt, 
csak az étkezési térítési díj volt fizeten-
dő. A szülők szívesen kihasználták ezt 
a fajta felügyeleti lehetőséget, sok ne-
bulót beírattak a táborba mindenki örö-
mére, főleg alsó tagozatos gyerekeket. 
Voltak olyan testvérpárok, akik mind a 
6 hét kínálta lehetőséget kihasználták, és boldogan mentek haza egy-
egy fárasztó, játékos nap végén.

Minden héten voltak olyan programok, amelyek állandó jellegűek 
voltak, illetve a pedagógusok kreativitásának köszönhetően változa-
tos foglalkozások is színesítették a diákok mindennapjait. Az időjárás, 
kánikula sokszor megnehezítette a diákok és a pedagógusok életét, de 
kárpótlásul a programok sokszínűsége mosolyt és boldogságot csalt 
az arcocskákra. Barátságok szövődtek, kialakult egy újszerű szim-
pátia, együttműködés, emberiesség is a felnőttek és gyerekek között. 
Az adott időszakra mindenki baseball egyensapkát kapott ajándékba, 
amelyet boldogan viseltek a kánikulában.

Hétfő: Pomázi helytörténeti séta, a helytörténeti gyűjtemény meg-
tekintése.

A csoportok nagy érdeklődéssel és szívesen nézték meg a város 
gyűjteményét, amelyet előadás keretében hallgathattak végig. Érde-
kesnek találták a népcsoportok régi viseletét, mindennapi eszköze-
iket, lakóhelyük tisztaságát, az életüket. Azután a város református 
templomát tekinthették meg, amelynek érdekességeit szintén egy rö-
vid előadás keretében hallgathatták végig.

Ebéd után a Pomázi Önkormányzati Tűzoltóságra látogattak el. 
Kipróbálhatták a tűzoltóautók belsejét, bekapcsolhatták a szirénát, 
felpróbálhatták a sisakot. Azon a napon mindenki tűzoltó szeretett 
volna lenni!

Kedd: Délelőtt szituációs játékokkal kedveskedtek a Pomázi Műve-
lődési Ház és Könyvtárban az intézmény munkatársai. Készségfejlesz-
tési, valamint önismereti játékokat játszottak a kicsikkel.

Szerda: Kirándulás Szentendrére HÉV-vel. Szentendre nagyon „fel-
villanyozta” a nebulókat, hiszen a nagy melegben lubickolhattak kicsit 

a Dera-patakban, felfedezhették annak 
állatvilágát, apró kagylókat gyűjthet-
tek, vízisiklót láthattak. A macskakö-
ves utcákat bebarangolva lejuthattak 
a Dunához. A vízparton kavicsokat 
gyűjtöttek, mezítláb szaladgálhattak, 
utolsó állomásként pedig játszhattak a 
játszótéren.

Délutáni programként elsétáltak a 
pomázi rendőrőrsre, ahol kutyás bemu-
tatót nézhettek meg, megvizsgálhatták 
a bilincset, a fegyvert, a pajzsot. Lenyű-
gözte őket a sok izgalmas rendőrségi 
történet, rengeteget kérdeztek, kíván-
csiskodtak.

Csütörtök: Ellátogattak a Szent Ist-
ván király római katolikus templomhoz. 
Nagyon szép és érdekes történeteket 
hallgathattak meg, megfigyelhették a 
falakra festett freskókat, a képekhez 
fűződő legendákat, élménynyújtásként 
pedig az orgona csodálatosan felcsen-

dülő hangjait élvezhették. Onnan a Teleki-Wattay kastélyba mentek, 
ahol egy kisebb kiállítást tekinthettek meg. A szép zöldövezetet és a 
jó időt kihasználva számháborúztak a gyerekek. Délután a Pomázi 
Művelődési Ház és Könyvtár Mozidélutánnal, illetve mesetörténeti 
előadással kedveskedett a táborozóknak.

Péntek: Kirándulás a Majdánra egy kiadós séta után. A Magyar Vár 
és a Némethy Lovasíjász Akadémia fogadta reggel a gyerekeket, ahol 
térítésmentesen lovagolhattak. A lovakat jutalmazásképpen etetni, 
simogatni és szeretgetni is lehetett a gyerekek nagy örömére. Utána 
íjászkodhattak, azután egy csapatépítő sportjátékban vehettek részt 
a kicsik. A program zárásaként el lehetett látogatni az Árpád szobor-
hoz is.

A kötött programokon kívül a felügyelő pedagógusok kézműves- és 
sportfoglalkozásokat találtak ki a gyerekeknek. Volt focizás a kinti 
pályán, a tornateremben, levendulazsák készítése varrás technikával, 
könyvjelző készítése kartonból mágnessel, kavicsfestés, társasjáték, 
íjászat, labdajátékok, filmvetítések. Pénteken délután még egy ingye-
nes fagyizás is belefért a programba.

Összességében minden gyerek elégedetten és boldogan távozott 
az iskolából a tábor turnusai alatt, a pedagógusok tapasztalataikkal, 
kreativitásukkal, hozzáállásukkal, ötletességükkel színesítették a gye-
rekek mindennapjait.

Köszönet jár minden programért a szervezőknek, az előadóknak, 
a felügyelő pedagógusoknak és mindenkinek, aki hozzájárult ahhoz, 
hogy sok-sok gyerek nyári szünete színesebb, tartalmasabb és boldo-
gabb legyen!

Somlyainé Pataki Andrea – pedagógus
Mátyás Király Általános Iskola

Nyári gyerektáborok az önkormányzat szervezésében
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Ebben az évben 2 turnus Erzsébet-táborral 
kedveskedett a német iskola tanulóinak, illet-
ve segített a szülőknek, hogy a gyermekeiket 
biztonságban, jó helyen, költséghatékonyan 
tudják elfoglalni, amíg ők dolgoznak.

Az iskola profiljának megfelelően egy öko 
és kreatív tábort és egy német hagyomány-
ápoló tábort szerveztünk. Szerencsére lelkes 
pedagógusok is jelentkeztek, akik az elmúlt 
évek nehézségei, erőt próbáló kihívásai el-
lenére is vállalták, hogy a jól megérdemelt 
pihenés helyett továbbra is a gyermekek 
érdekeit tartják szem előtt, és lebonyolítják 
ezeket a táborokat.

Az öko tábor programjai Erdeiné Molnár 
Eszter tanárnő szervezésében a következők 
voltak:

Az első napon ismerkedtek a vitaminokkal, 
turmixot készítettek az egészséges étkezés 
jegyében. Meseillusztrációk is készültek. 
Másnap interaktív ismerkedésre került sor a 
fűszernövényekkel Czilinger Attila segítségé-

vel. Az elméleti ismereteket a gyakorlatban is 
kipróbálták a gyerekek, az iskolakert maga-
ságyásaiban kertészkedve. Az iskolai talpös-
vény jótékony hatásának megtapasztalása. 
Fagyizás után aromaterápiás illatpárnát és 
botanikai táblákat készítettek a gyerekek. 
Szerdán jógáztak, majd a saját maguk által 
összeállított öko-quizzel játszottak. Learatták 
a kertünk búzáját, majd öntöztek a kertben. 
A szerda a kultúra jegyében telt Szentendrén. 
Csütörtökön sportoltak, bohócműsort láttak, 
majd kertészkedtek a gyerekek. Sokat dol-
goztak a „Találkozások kertje” nevű projek-
ten, ahol a nemzetiségek kertjeit szeretnénk 
bemutatni. Az utolsó nap címe „Hadd főzzek 
ma magamnak” volt, szintén az egészséges 
táplálkozás jegyében.

A hagyományőrző német nyelvi táborban is 
nagyszerű programokat szervezett Múzs Isa-
bel tanárnő. Madárbemutató, pszichológus 
vezetésével önismereti játékok, az újonnan 
megnyitott pomázi tájház megtekintése. Volt 
néptánctanítás, sportprogram, íjászat és lo-
vaglás. Csütörtökön a Kőhegy Majorba kirán-
dultak a gyerekek, ahol megismerkedtek az 
állatokkal németül is. Csütörtökön agyagoz-
tak és népdalokat tanultak. Pénteken egész 
nap a Skanzenban voltak, múzeumpedagó-
giai foglalkozáson vettek részt. Ismerkedtek 
a tájegységekkel, vonatoztak, cipót sütöttek.

Mindkét táborral kapcsolatosan pozitív 
visszajelzéséket kaptunk gyerekektől, szü-
lőktől egyaránt. Köszönöm a szervező és a 
kísérő pedagógusoknak a munkáját.

Balog Ilona Katalin
intézményvezető

Erzsébet-táborok a német iskolában

Városunk újszülött lakóit köszöntjük itt 
lapunk hasábjain is, megosztva a szülők, 
hozzátartozók boldogságát. Hiszen az 
öröm valóban mindannyiunké. Kedves 
nagyon-nagyon ifjú pomázi polgárok! 
Boldog, hosszú életet kívánunk!

Pál Vince 2021. 05. 26
Komáromi Péter István 2021. 06. 20
Rab Gellért 2021. 06. 25
Szabó Mirabella Erzsébet 2021. 06. 29
Szabó Erik Botond 2021. 07. 02
Schudabek Krisztián Péter 2021. 07. 04
Zsédő Vencel 2021. 07. 08
Modák Izabella 2021. 07. 12
Gyémánt Zsigmond 2021. 07. 12

Gólyahírek



Tetőfedő–bádogos–ács
munkák, valamint

lapos tetők szigetelése
Tel.: 06-70-578-1468

e-mail:
badogosbela47@gmail.com

Görögkatolikus Parókia
Istentiszteletei

a Szent Miklós kápolnában
(Karitász Ház)

Vasárnap
9.00 Szent Liturgia

Szerda
18.00 Szent Liturgia

1-2-3. Péntek
18.00 Vecsernye

Dr. Mosolygó Péter
parókus

Lelkészi Hivatal:
2013 Pomáz, Ond utca 2.
Telefon: 06-30-316-6345

pomaz.görögkatolikus.hu

A református gyülekezet 
állandó alkalmai:

Hétfő: 9.30 baba-mama kör
(a hónap 1. és 3. hétfőjén)

17.00 imaóra (páratlan heteken)
18.00 énekkari próba

Kedd: 18.00 kékkereszt
Szerda: 18.00 bibliaóra

Péntek: 19.00 ifj. bibliaóra
Vasárnap: 10.30 istentisztelet,

10.30 gyermek istentisztelet
Nyilas Zoltán

Református esperes
Lelkészi Hivatal:

2013 Pomáz, Hősök tere 1.
pomáz-csobanka@reformatus.hu

Telefon: 06-26/325-297

Római katolikus miserend
Vasárnap
  9.00 Plébániatemplom
18.00 Plébániatemplom
Szombat – előesti vasárnapi mise
18:00 Szent Miklós kápolna
Kedd, csütörtök
  7:00 Plébániatemplom
Szerda, Péntek
18:00 Plébániatemplom

Mogda Péter
plébániai kormányzó

Szent István Király Plébánia
Telefon: (26) 325-006

E-mail: pomaziplebania.iroda@gmail.com 
Web: www.pomaziplebania.hu 

Evangélikus Istentisztelet

Minden vasárnap 10 órától 
a szentendrei Evangélikus 

Templomban (Luther tér 1.)

Szeretettel várják az Isten-
tiszteletre a pomáziakat is. 
Illetve az online is követ-

hető.

Lelkész: Horváth-Hegyi 
Olivér

Tel.: (20) 824-2789

E-mail: oliver.horvath-he-
gyi@lutheran.hu

Kukoricán nevelt, vágnivaló csirke 
kapható a baromfikeltetőnél

Nyitvatartás:
munkanapokon: 8–16 óráig

            szombaton: 8–12 óráig

Pomáz,
Bethlen Gábor utca 1/a.

Telefon: (06-26) 325-869

VÍZ-GÁZ-FŰTÉSSZERELÉS
GÁZKAZÁN CSERE, KÉMÉNYBÉLELÉS
Vállaljuk:
– egyszerűsített eljárásban gázkazánok cseréjét
– kondenzációs kazánok kedvezményes beszerzését
– kémények bélelését, átalakítását
– víz-gáz-fűtési hálózatok kiépítését
– tervezését, teljeskörű ügyintézést
– ingyenes felmérés és ajánlatkészítés

06-30-936-8636
Kékesi Miklós ügyvezető

Gázprojekt.hu Kft.
www.gázprojekt.hu

kekesi.gazprojekt@gmail.com

REDŐNYÖK
(Alumínium, fa, műanyag)

Szalagfüggönyök, harmonikaajtók,
napellenzők, szúnyoghálók,

fixes és mozgatható kivitelben
reluxa, roletták, gurtnicserék

javítások 
EGÉSZ NAP

Telefon: 06-30-987-1237




